
 
                                    Protokół Nr IV/1/2003 
 
z  IV  sesji  Rady  Miasta  Rzeszowa odbytej w dniu 17 stycznia 
2003 roku  w sali posiedzeń Ratusza  ( ul. Rynek 1 ). 
 
 Na ustawowy stan 25 radnych w IV sesji Rady Miasta Rzeszowa uczestniczyło 25 
radnych, co stanowi wymagane quorum do prawomocności obrad / lista obecności stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu /.  
  
 P. Elżbieta Dzierżak - Przewodnicząca Rady Miasta – dokonała otwarcia IV sesji 
Rady Miasta i prowadziła obrady. 
Powitała radnych oraz: 
- P. Tadeusza Ferenca – Prezydenta Miasta Rzeszowa 
- P. Jerzego Jędrykę – Zastępcę Prezydenta Miasta Rzeszowa 
- P. Marka Koberskiego – Zastępcę Prezydenta Miasta Rzeszowa 
- P. Ryszarda Winiarskiego – Zastępcę Prezydenta Miasta Rzeszowa  
   / lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu / 
- P. Leszka Deptułę – Marszałka Województwa Podkarpackiego 
- Przedstawicieli Rad Osiedlowych / lista obecności stanowi załącznik nr 3 do protokołu / 
- Przedstawicieli prasy, radia i telewizji 
- Dyrektorów  Wydziałów  Urzędu  Miasta, kierowników  jednostek  organizacyjnych  Miasta     

oraz kierowników jednostek współdziałających z Miastem, 
- Przedstawicieli   instytucji   i   organizacji   społeczno – zawodowych,  a   także  przybyłych  
   mieszkańców miasta  
   / lista obecności osób zaproszonych stanowi załącznik nr 4 do protokołu /. 
 
 Ustalono, że dniem odbywania sesji Rady Miasta Rzeszowa będzie 
wtorek.  
 
 Najbliższa sesja odbędzie się 28 stycznia 2003 r.  
 
 P. Elżbieta Dzierżak – Przewodnicząca Rady Miasta – przedstawiła proponowany 
porządek obrad IV sesji Rady Miasta Rzeszowa / załącznik nr 5 do protokołu /. 
 
 Z wnioskami o zmianę proponowanego porządku obrad wystąpili: 
 
 Radny P. Robert Kultys – w imieniu Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 
zawnioskował o uzupełnienie proponowanego porządku obrad o  projekt stanowiska 
dotyczącego organizacji pracy Rady Miasta Rzeszowa – jako pkt 1. 
 
 Przystąpiono do głosowania: 
 
 Wniosek o uzupełnienie proponowanego porządku obrad o projekt stanowiska 
dotyczącego organizacji pracy Rady Miasta Rzeszowa, jako pkt 1 – został przyjęty 
większością 13  głosów, przy 5 głosach przeciwnych i 6 głosach wstrzymujących. 
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 Porządek obrad IV sesji Rady Miasta Rzeszowa: 
 
1. Stanowisko dotyczące organizacji pracy Rady Miasta Rzeszowa. 

 
2. Uchwały w sprawie powołania komisji stałych Rady Miasta Rzeszowa. 

 
3. Zapytania i interpelacje. 

 
4. Wolne wnioski, oświadczenia i informacje. 

 
    Porządek obrad IV sesji Rady Miasta został przyjęty większością głosów, przy 1 
głosie przeciwnym i 1 głosie wstrzymującym. 

 
Ad. 1. 
 

Radny P. Robert Kultys – w imieniu Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 
odczytał projekt stanowiska dotyczącego organizacji pracy Rady Miasta Rzeszowa:  

 
„Działając na podstawie § 25 ust. 4 Regulaminu Rady Miasta Rzeszowa, Rada Miasta 

Rzeszowa przyjmuje następujące stanowisko: 
 
Uwzględniając kompetencje rady gminy i zadania własne gminy, wyraża się wolę 

utworzenia 10 komisji stałych i na podstawie § 16 Statutu Miasta Rzeszowa pragnie się 
podzielić funkcje przewodniczących komisji proporcjonalnie do wielkości klubów w sposób 
następujący: 

 
1/ Klub Radnych SLD – przewodniczący 4 komisji 
2/ Klub Radnych LPR – przewodniczący 2 komisji 
3/ Klub Radnych PiS – przewodniczący 2 komisji 
4/ Klub Radnych RPP – przewodniczący 2 komisji”. 
 

 Radny P. Andrzej Dec – zwrócił się do Przewodniczącej Rady Miasta o 
przedstawienie informacji  o powołaniu klubów radnych działających  w Radzie Miasta 
Rzeszowa.  
 
 P. Elżbieta Dzierżak – Przewodnicząca Rady Miasta -  podała do wiadomości  
radnych  informację odnośnie powołania: 
1/ Klubu Radnych SLD / załącznik nr  6 do protokołu / 
2/ Klubu Radnych Ligi Polskich Rodzin / załącznik nr 7 do protokołu  /    
3/ Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości / załącznik nr 8 do protokołu / 
4/ Klubu Radnych Rzeszowskiego Porozumienia Prawicy / załącznik nr 9 do protokołu /. 
Radni P. P. Andrzej Dec i Marta Niewczas nie są członkami żadnego z klubów.  
   
 Przystąpiono do głosowania: 
 
 Stanowisko dotyczące organizacji pracy Rady Miasta Rzeszowa / w 
wersji przedstawionej przez Radnego P. Kultysa / - zostało przyjęte 
większością 11 głosów, przy 10 głosach przeciwnych i 2 głosach 
wstrzymujących. 
Ad. 2. 
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 P. Elżbieta Dzierżak – Przewodnicząca Rady Miasta – przedstawiła zasady i tryb 
głosowania w sprawie powołania komisji stałych Rady Miasta Rzeszowa.  
 
Proponuje się powołanie 10 komisji stałych: 
1/ Komisja Rewizyjna 
2/ Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji 
3/ Komisja Edukacji 
4/ Komisja Kultury, Sportu i Promocji 
5/ Komisja Gospodarki Przestrzennej 
6/ Komisja Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Osiedlowymi 
7/ Komisja Statutowo – Regulaminowa i Etyki 
8/ Komisja Ekonomiczno - Budżetowa  
9/ Komisja Zdrowia 
10/Komisja Rodziny i Pomocy Społecznej 
 
W pierwszej kolejności proponuje się dokonanie wyboru przewodniczącego danej komisji i 
jej  składu osobowego. Następnie pod głosowanie zostanie poddany projekt uchwały, 
zawierający nazwę komisji, jej skład osobowy z wyszczególnieniem przewodniczącego oraz 
zakres działania. 
 
Obowiązuje głosowanie jawne i zwykła większość głosów. W przypadku zgłoszenia kilku 
kandydatów na przewodniczącego danej komisji,  głosowanie będzie odbywać się nad każdą 
kandydaturą. Za wybranego na przewodniczącego danej komisji będzie  uważać się tę osobę, 
która spośród wszystkich kandydatów uzyskała największą liczbę głosów „za”, czyli uzyskała 
więcej głosów „za” niż  głosów „przeciw”. W przypadku, gdyby kandydaci uzyskali 
jednakową liczbę głosów „ za” i jednocześnie uzyskali więcej  głosów „za” niż  głosów 
„przeciw”,  nastąpi II tura głosowania.  
 
 Radny P. Andrzej Dec – zaproponował, aby - ze względów praktycznych -
przewodniczących komisji wybierać w głosowaniu jawnym bezwzględną większością 
głosów.   
 
 P. Elżbieta Dzierżak – Przewodnicząca Rady Miasta  - zwróciła uwagę, że zgodnie 
z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym: „Uchwały rady zapadają zwykłą większością 
głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady, w głosowaniu jawnym, 
chyba że ustawa stanowi inaczej.” 
 
 Radny P. Piotr Rybka – zwrócił  się o przedstawienie opinii prawnej w sprawie trybu 
głosowania odnośnie powołania komisji stałych Rady Miasta. 
 
 P. Janina Załuska – Dyrektor Biura Obsługi Prawnej Urzędu Miasta – 
stwierdziła, że nie ma żadnych podstaw prawnych,  aby  przewodniczący komisji stałych  
zostali wybierani bezwzględną większością głosów. W przypadku zgłoszenia kilku 
kandydatów na przewodniczącego danej komisji,  przewodniczącym zostanie wybrana ta 
osoba, która uzyska największą liczbę głosów, przy czym  musi to być więcej głosów „za” 
aniżeli głosów „przeciw”, co wynika z przepisów ustawy  o samorządzie gminnym. Następne  
głosowanie będzie dotyczyło wyboru składu osobowego danej komisji. Trzecie głosowanie 
będzie  głosowaniem nad uchwałą, z uwagi na to, że w treści uchwały oprócz składu, czyli 
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określenia przewodniczącego i członków komisji, jest również zapis określający zakres 
działania komisji.      
 
 Sposób głosowania w sprawie powołania komisji stałych Rady Miasta, 
przedstawiony przez Przewodniczącą Rady Miasta, został przyjęty większością 20 
głosów. 
 
I. Komisja Rewizyjna.  
 
 Radny P. Andrzej Szlachta – w imieniu Klubu Radnych Rzeszowskiego 
Porozumienia Prawicy zgłosił kandydaturę Radnego P. Antoniego Kopaczewskiego na 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. Uzasadnił:  „Pan Antoni Kopaczewski jest 
wieloletnim radnym naszego miasta. Jest to już jego trzecia kadencja. Pełnił  podobną funkcję 
w minionej kadencji.” 
 
 Radny P. Antoni Kopaczewski  - wyraził zgodę na kandydowanie. 
 
 Nie zgłoszono innych kandydatów na Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 
 
 Kandydatura Radnego P. Antoniego Kopaczewskiego na Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej została przyjęta większością  19 głosów, bez głosów przeciwnych, 
przy 4 głosach wstrzymujących.  
 
 Do składu Komisji Rewizyjnej  zaproponowano następujących radnych: 

1. Konrad Fijołek 
2. Kazimierz Greń 
3. Maria Korczowska 
4. Robert Kultys 
5. Jan Mazur 
6. Andrzej Szypuła. 

 
  W/w radni wyrazili  zgodę na kandydowanie.  
 
  Za powołaniem Komisji Rewizyjnej w przedstawionym wyżej składzie osobowym radni 

głosowali jednomyślnie – 24 głosy za.  
 
 Uchwała w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady 

Miasta Rzeszowa - została przyjęta jednogłośnie ( 24 głosy za ). 
 
II. Komisja Ekonomiczno – Budżetowa. 
 
 Radny P. Jacek Gołubowicz – w imieniu Klubu Radnych Rzeszowskiego 
Porozumienia Prawicy zgłosił kandydaturę Radnego P. Andrzeja Szlachty na 
Przewodniczącego Komisji Ekonomiczno – Budżetowej.  
 
 Radny P. Piotr Rybka – w imieniu Klubu Radnych Sojuszu Lewicy Demokratycznej 
zgłosił kandydaturę Radnego P. Zdzisława Daraża na Przewodniczącego Komisji 
Ekonomiczno  - Budżetowej.  
 

 4 



 W/w radni wyrazili zgodę na kandydowanie.  
 
 Za kandydaturą Radnego P. Andrzeja Szlachty głosowało 9 radnych, przeciw było 12 
radnych, 3 radnych wstrzymało się od głosu.  
 
 Za kandydaturą Radnego P. Zdzisława Daraża  głosowało 14 radnych, przeciw było 2 
radnych, 5 radnych wstrzymało się od głosu. 
 
 W wyniku powyższego głosowania Przewodniczącym Komisji Ekonomiczno  - 
Budżetowej został wybrany Radny P. Zdzisław Daraż.   
 
 Do składu Komisji Ekonomiczno - Budżetowej  zaproponowano następujących 
radnych: 

1. Jacek Gołubowicz 
2. Maria Korczowska 
3. Marta Niewczas 
4. Janusz Ramski 
5. Piotr Rybka 
6. Andrzej Szlachta 
7. Waldemar Szumny 
8. Karol Wąsowicz. 

 
W/w radni wyrazili zgodę na kandydowanie.  
 
Za powołaniem  Komisji Ekonomiczno – Budżetowej w w/w składzie osobowym radni 

głosowali jednomyślnie – 25 głosów za. 
 
 Uchwała w sprawie powołania Komisji Ekonomiczno – 

Budżetowej Rady Miasta Rzeszowa – została przyjęta większością 
20 głosów, przy 1 głosie przeciwnym i 2 głosach wstrzymujących. 

 
 P. Elżbieta Dzierżak – Przewodnicząca Rady – przypomniała, że zgodnie z 

Regulaminem Rady Miasta Rzeszowa – radny może być członkiem co najwyżej trzech 
komisji stałych. 
 
III. Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji.  
 
 Radna P. Janina Błażej – w imieniu Klubu Radnych Ligi Polskich Rodzin zgłosiła 
kandydaturę Radnego P. Janusza Ramskiego na Przewodniczącego Komisji Gospodarki 
Komunalnej i Inwestycji. 
 
 Radny P. Janusz Ramski – wyraził zgodę na kandydowanie. 
 
 Nie zgłoszono innych kandydatów na Przewodniczącego Komisji Gospodarki 
Komunalnej i Inwestycji.  
 
 Kandydatura Radnego P. Janusza Ramskiego na Przewodniczącego Komisji 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji została przyjęta większością 21 głosów, bez głosów 
przeciwnych, przy 2 głosach wstrzymujących. 
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Do składu Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji zaproponowano 
następujących radnych: 

1. Konrad Fijołek 
2. Władysław Kasza 
3. Tomasz Kamiński 
4. Robert Kultys 
5. Andrzej Szlachta 
6. Jan Mazur 
7. Marta Niewczas 
8. Piotr Rybka 
9. Marek Strączek 
10. Jan Wywrocki. 

 
W/w radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 
 
Za powołaniem  Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji w przedstawionym 

wyżej składzie osobowym  głosowało 23 radnych, głosów przeciwnych nie było, 1 radny 
wstrzymał się od głosu. 

 
Uchwała w sprawie powołania Komisji Gospodarki 

Komunalnej i Inwestycji Rady Miasta Rzeszowa została przyjęta 
jednogłośnie ( 24 głosy za ). 
 
IV. Komisja Gospodarki Przestrzennej. 
 
 Radny P. Waldemar Szumny -  w imieniu Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 
zgłosił kandydaturę Radnego P. Roberta Kultysa na Przewodniczącego Komisji 
Gospodarki Przestrzennej. 
 
 Radny P. Robert Kultys – wyraził zgodę na kandydowanie. 
 
 Nie zgłoszono innych kandydatów na Przewodniczącego Komisji Gospodarki 
Przestrzennej. 
 
 Kandydatura Radnego P. Roberta Kultysa na Przewodniczącego Komisji 
Gospodarki Przestrzennej została przyjęta jednogłośnie – 23 głosy za. 
 
 Do składu Komisji Gospodarki  Przestrzennej zaproponowano następujących radnych: 

1. Andrzej Dec 
2. Antoni Kopaczewski 
3. Jacek Kiczek 
4. Janusz Ramski 
5. Ryszard Piekło 
6. Karol Wąsowicz. 

 
W/w  radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 
 
Za powołaniem Komisji Gospodarki Przestrzennej w w/w składzie osobowym radni 

głosowali jednomyślnie – 25 głosów za. 
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 Uchwała w sprawie powołania  Komisji Gospodarki 
Przestrzennej Rady Miasta Rzeszowa została przyjęta 
jednogłośnie. 

 
V. Komisja Edukacji. 
 
 Radny P. Piotr Rybka – w imieniu Klubu Radnych Sojuszu Lewicy Demokratycznej 
zgłosił kandydaturę Radnego P. Adolfa Gubernata na Przewodniczącego Komisji 
Edukacji. 
 
 Radny P. Jacek Gołubowicz – w imieniu klubu Radnych Rzeszowskiego 
Porozumienia Prawicy zgłosił kandydaturę Radnego P. Andrzeja Szlachty na 
Przewodniczącego Komisji Edukacji. Uzasadnił: „Pan Andrzej Szlachta jest nauczycielem 
akademickim z 30-letnim stażem pracy”. 
 
 W/w radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 
 
 Za kandydaturą Radnego P. Adolfa Gubernata głosowało 14 radnych, przeciw było 3 
radnych, 5 radnych wstrzymało się od głosu. 
 
 Za kandydaturą Radnego P. Andrzeja Szlachty głosowało 10 radnych, przeciw było 8 
radnych, 5 radnych wstrzymało się od głosu. 
 
 W wyniku powyższego głosowania Przewodniczącym Komisji Edukacji został 
wybrany Radny P. Adolf Gubernat. 
 
 Do składu Komisji Edukacji zaproponowano następujących radnych:  

1. Janina Błażej 
2. Elżbieta Dzierżak 
3. Waldemar Szumny 
4. Marek Strączek 
5. Andrzej Szypuła. 

 
W/w radni  wyrazili zgodę na kandydowanie. 

 
 Za powołaniem  Komisji Edukacji w w/w składzie osobowym głosowało 20 radnych, 

głosów przeciwnych nie było, 1 radny  wstrzymał się od głosu. 
 
 Uchwała w sprawie powołania Komisji Edukacji Rady 

Miasta Rzeszowa została przyjęta większością 22 głosów, bez 
głosów przeciwnych, przy 2 głosach wstrzymujących.  
 
VI. Komisja Zdrowia. 
 
 Radny P. Piotr Rybka – w imieniu Klubu Radnych Sojuszu Lewicy Demokratycznej 
zgłosił kandydaturę Radnego P. Ryszarda Piekło na Przewodniczącego Komisji 
Zdrowia. 
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 Radny P. Ryszard Piekło  - wyraził zgodę na kandydowanie.  
 
 Kandydatura Radnego P. Ryszarda Piekło na Przewodniczącego Komisji 
Zdrowia została przyjęta większością  11 głosów, przy 4 głosach  przeciwnych i 7 głosach 
wstrzymujących. 
 
 Do składu Komisji Zdrowia zaproponowano następujących radnych: 

1. Jacek Gołubowicz 
2. Adolf Gubernat. 

 
W/w radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 

 
  Za powołaniem Komisji Zdrowia w w/w składzie osobowym głosowało 17 radnych,  

głosów przeciwnych nie było, 3 radnych wstrzymało się od głosu. 
 
Uchwała w sprawie powołania Komisji Zdrowia Rady Miasta 

Rzeszowa została przyjęta większością 16 głosów, bez głosów 
przeciwnych, przy 4 głosach wstrzymujących. 
 
VII. Komisja Statutowo – Regulaminowa i Etyki. 
 
 Radny P. Adolf Gubernat – w imieniu Klubu Radnych  Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej zgłosił kandydaturę Radnego P. Piotra Rybki na Przewodniczącego 
Komisji Statutowo – Regulaminowej i Etyki. 

 
Radny P. Andrzej Szlachta – w imieniu Rzeszowskiego Porozumienia Prawicy 

zgłosił kandydaturę Radnego P. Andrzeja Deca na Przewodniczącego Komisji Statutowo 
– Regulaminowej i Etyki. Uzasadnił: „Pan Andrzej Dec kierował już taką komisją w 
poprzedniej kadencji.”  

 
W/w kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie.    
 
Za kandydaturą Radnego P. Piotra Rybki głosowało 14 radnych, głosów przeciwnych 

nie było, 10 radnych wstrzymało się od głosu. 
 
Za kandydaturą Radnego P. Andrzeja Deca głosowało 9 radnych, głosów przeciwnych 

nie było, 15 radnych wstrzymało się od głosu. 
 
W wyniku powyższego głosowania Przewodniczącym Komisji Statutowo – 

Regulaminowej i  Etyki został wybrany Radny P. Piotr Rybka. 
 
Do składu Komisji Statutowo – Regulaminowej i Etyki zaproponowano następujących 

radnych: 
1. Andrzej Dec 
2. Elżbieta Dzierżak 
3. Zdzisław Daraż 
4. Władysław Kasza 
5. Waldemar Szumny 
6. Karol Wąsowicz. 
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Za powołaniem  Komisji Statutowo – Regulaminowej i Etyki w powyższym składzie 

osobowym radni głosowali jednomyślnie  - 21 głosów za. 
 
Uchwała w sprawie powołania Komisji Statutowo – 

Regulaminowej i Etyki Rady Miasta Rzeszowa została przyjęta 
jednogłośnie ( 19 głosów za ). 
 
VIII. Komisja Kultury, Sportu i Promocji. 
 
 Radny P. Janusz Ramski – w imieniu Ligi Polskich Rodzin zgłosił kandydaturę 
Radnego P. Andrzeja Szypuły na Przewodniczącego Komisji Kultury, Sportu i 
Promocji. 
 
 Radny P. Andrzej Dec – zgłosił kandydaturę Radnej P. Marty Niewczas na 
Przewodniczącą Komisji Kultury, Sportu i Promocji. 
 
 W/w kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie. 
 Za kandydaturą Radnego P. Andrzeja Szypuły głosowało 16 radnych, głosów 
przeciwnych nie było, 6 radnych wstrzymało się od głosu. 
 
 Za kandydaturą Radnej P. Marty Niewczas głosowało 6 radnych, 1 radny był 
przeciwny, 17 radnych wstrzymało się od głosu. 
 
 W wyniku powyższego głosowania Przewodniczącym Komisji Kultury, Sportu i 
Promocji został wybrany Radny P. Andrzej Szypuła. 
 
 Do składu Komisji Kultury, Sportu i Promocji zaproponowano następujących  
radnych: 

1. Janina Błażej 
2. Zdzisław  Daraż 
3. Adolf Gubernat 
4. Kazimierz Greń 
5. Tomasz Kamiński 
6. Władysław Kasza 
7. Marta Niewczas  
8. Andrzej Szlachta 
9. Jan Wywrocki. 

 
W/w radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 

 
Za powołaniem Komisji Kultury, Sportu i Promocji  w powyższym składzie 

osobowym radni  głosowali jednomyślnie – 20 głosów za. 
 
Uchwała w sprawie powołania Komisji Kultury, Sportu i 

Promocji Rady Miasta  Rzeszowa została przyjęta większością 20 
głosów, bez głosów przeciwnych, przy 1 głosie wstrzymującym. 
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IX. Komisja  Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Osiedlowymi. 
 
 Radny P. Robert Kultys – w imieniu Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 
zgłosił kandydaturę Radnego P. Jacka Kiczka na Przewodniczącego Komisji Porządku 
Publicznego i Współpracy z Samorządami Osiedlowymi. Uzasadnił, że Pan Jacek Kiczek 
ma rekomendację Pana Witolda Gadowskiego – Prezesa Instytutu Bezpieczeństwa 
Publicznego w Krakowie.   
 
 Radny P. Jacek Kiczek – wyraził zgodę na kandydowanie. 
 
 Nie zgłoszono innych kandydatów na Przewodniczącego Komisji Porządku 
Publicznego i Współpracy z Samorządami Osiedlowymi.   
 
 Kandydatura Radnego P. Jacka Kiczka na Przewodniczącego Komisji Porządku 
Publicznego i Współpracy z Samorządami Osiedlowymi została przyjęta większością 15 
głosów, bez głosów przeciwnych, przy 7 głosach wstrzymujących. 
  
 Do składu Komisji Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Osiedlowymi 
zaproponowano następujących radnych: 

1. Elżbieta Dzierżak 
2. Kazimierz Greń 
3. Tomasz Kamiński 
4. Antoni Kopaczewski 
5. Jan Mazur 
6. Ryszard Piekło 
7. Marek Strączek 
8. Jan Wywrocki.  

 
W/w radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 
 
Za powołaniem Komisji Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 

Osiedlowymi w powyższym  składzie osobowym radni głosowali jednomyślnie – 23 głosy za. 
 
Uchwała w sprawie powołania Komisji Porządku 

Publicznego i Współpracy z Samorządami Osiedlowymi Rady 
Miasta Rzeszowa została przyjęta większością 23 głosów, bez 
głosów przeciwnych, przy 1 głosie wstrzymującym.   
 
X. Komisja Rodziny i Pomocy Społecznej. 
 
 P. Elżbieta Dzierżak – Przewodnicząca Rady Miasta – w związku z faktem 
przyjęcia na dzisiejszej sesji stanowiska dotyczącego  organizacji pracy Rady Miasta, 
zwróciła się do Przewodniczącego Klubu Radnych Rzeszowskiego Porozumienia Prawicy o 
przedstawienie propozycji kandydata na przewodniczącego Komisji Rodziny i Pomocy 
Społecznej.   
 
 Radny P. Andrzej Szlachta – Przewodniczący Klubu Rzeszowskiego  
Porozumienia Prawicy -  odpowiedział, że Klub Radnych Rzeszowskiego Porozumienia 
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Prawicy zgłaszał kandydatury radnych na przewodniczących  merytorycznych Komisji Rady 
Miasta. Kandydatury te nie zostały przyjęte.  
 
 P. Elżbieta Dzierżak – Przewodnicząca Rady Miasta – stwierdziła, że kandydatury 
radnych na przewodniczących  Komisji Rady Miasta zostały poddane pod głosowanie.  
Wynik  głosowania zadecydował o wyborze  poszczególnych radnych na przewodniczących 
Komisji Rady Miasta. 
Ponownie zwróciła się do Przewodniczącego Klubu Radnych  Rzeszowskiego Porozumienia 
Prawicy o przedstawienie propozycji kandydata na Przewodniczącego Komisji Rodziny i 
Pomocy Społecznej.  
 
 Radny P. Andrzej Szlachta – Przewodniczący Klubu Radnych Rzeszowskiego 
Porozumienia Prawicy – odpowiedział, że nie zgłasza propozycji kandydata na 
Przewodniczącego Komisji Rodziny i Pomocy Społecznej.  
 
 P. Elżbieta Dzierżak – Przewodnicząca Rady Miasta – w związku z powyższą 
wypowiedzią stwierdziła, że w tej sytuacji możliwe są następujące rozwiązania:  
pozostawienie wakatu na tym stanowisku, zgłoszenie propozycji kandydatów z innych 
klubów lub odłożenie tematu do następnej sesji Rady Miasta. 
 
 Radny P. Zdzisław Daraż – zgłosił kandydaturę Radnej P. Marii Korczowskiej 
na Przewodniczącą Komisji Rodziny i Pomocy Społecznej.  
 
 Radna P. Maria Korczowska  -  uzależniła wyrażenie zgody na kandydowanie na 
Przewodniczącą  Komisji Rodziny i Pomocy Społecznej od wyrażenia przez  Klub Radnych 
Rzeszowskiego Porozumienia Prawicy czytelnego stanowiska w tym temacie.  
 
 Radny P. Andrzej  Szlachta – Przewodniczący Rzeszowskiego Porozumienia 
Prawicy – powiedział: „Jesteśmy dorośli. Widzimy, że został skontruowany większościowy 
układ w Radzie Miasta, który przegłosowuje wszystko co chce. Myślę, że trzeba to 
kontynuować i czytelnie przedstawić  mediom i wszystkim radnym. Stworzyliście Państwo 
zwarty układ większościowy – SLD i troje radnych LPR, który niech  do końca wybiera 
wszystkich przewodniczących.” 
 
 Radna P. Maria Korczowska – w związku z wypowiedzią Radnego P. Szlachty 
wyraziła zgodę na kandydowanie na Przewodniczącą Komisji Rodziny i Pomocy Społecznej. 
Stwierdziła, że „nie spodziewała się takiej agresywnej odpowiedzi.” 
 
 Radny P. Andrzej Dec – nawiązując do wypowiedzi  Radnej P. Marii Korczowskiej, 
powiedział: „Nie dostrzegłem nic agresywnego w odpowiedzi Radnego P. Szlachty.  To jest 
stwierdzenie faktu.  Państwo jakby oczekujecie, że rozdaliście te wszystkie komisje i mówicie – 
Wy weźcie tę, krótko mówiąc, pewien ochłap. Jakby abstrahując  od tego, od kompetencji 
merytorycznych, niektóre decyzje były polityczne. To nie musi być źle, ale nie udawajmy, nie 
twórzmy tu fikcji.” 
 
 Radny P. Janusz Ramski – odnosząc się do odpowiedzi Radnego P. Szlachty, 
powiedział: „Radny P. Szlachta wygłosił tutaj oświadczenie. Ja powiem tyle, że tym 
problemem nie jest jakowyś sojusz, tylko kontestacja  osoby Pana Szlachty. Chciałbym, żeby 
media usłyszały: - Problemem jest osoba Pana Andrzeja Szlachty w tej Radzie.”  
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 Radny P. Andrzej Dec -  zwrócił się do Radnego  P. Ramskiego  o sprecyzowanie, na 
czym polega  powyższy problem. 
 
 Radny P. Janusz Ramski – odpowiedział, że chodziło o niemożność  osiągnięcia 
consensusu.  
 
 Nie zgłoszono innych kandydatów na Przewodniczącego Komisji Rodziny i 
Pomocy Społecznej. 
 
 Radny P. Robert Kultys – zabierając głos w kwestii formalnej, zwrócił uwagę, że 
Radna P. Korczowska jest już członkiem trzech komisji,  a zgodnie z Regulaminem Rady – 
radny może być członkiem co najwyżej trzech komisji stałych.     
 
 P. Elżbieta Dzierżak – Przewodnicząca Rady – odpowiedziała, że problem 
poruszony przez Radnego P. Kultysa,  będzie przedmiotem obrad Rady w dalszej kolejności. 
 
 Kandydatura Radnej P. Marii Korczowskiej na Przewodniczącą Komisji 
Rodziny i Pomocy Społecznej została przyjęta większością 18 głosów, bez głosów 
przeciwnych, przy 3 głosach wstrzymujących. 
 
 Do składu Komisji Rodziny i Pomocy Społecznej zaproponowano następujących  
radnych: 

1. Janina Błażej 
2. Konrad Fijołek 
3. Jacek Gołubowicz. 

 
W/w radni wyrazili zgodę na kandydowanie.  
 
Za powołaniem Komisji Rodziny i Pomocy Społecznej w przedstawionym wyżej 

składzie osobowym radni głosowali jednomyślnie – 21 głosów za. 
 
 Uchwała w sprawie powołania Komisji Rodziny i Pomocy 

Społecznej Rady Miasta Rzeszowa została przyjęta jednogłośnie – 
20 głosów za. 
 
/ Teksty projektów uchwał w sprawie powołania komisji stałych Rady Miasta Rzeszowa 
stanowią  załącznik  nr 10  do protokołu /. 
 
 Radna P. Maria Korczowska – w związku z wyborem na Przewodniczącą Komisji 
Rodziny i Pomocy Społecznej oraz członkostwem w trzech komisjach stałych, złożyła 
rezygnację z prac w Komisji Kultury, Sportu i Promocji.  
 
 Uchwała w sprawie przyjęcia rezygnacji pani Marii 
Korczowskiej z prac w Komisji Kultury, Sportu i Promocji Rady 
Miasta Rzeszowa została przyjęta jednogłośnie – 20 głosów za.     
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 Ad. 3 i 4. 
 
 P. Elżbieta Dzierżak – Przewodnicząca Rady Miasta – zwróciła się do radnych z 
prośbą o składanie interpelacji, zapytań i wniosków  w formie pisemnej. Nadmieniła, że w 
przypadku ustnego złożenia interpelacji, zapytania czy wniosku - fakt ten będzie jedynie 
odnotowany w protokole.   
 
1/ 

Radny P. Jan Mazur – złożył interpelacje o  treści: 
„1. Uprzejmie proszę Pana Prezydenta Miasta o odpowiedź na następującą kwestię. W 

okresie zaczynających się przymrozków lub opadów śniegu wyraźnie widać trasy przebiegu 
rurociągów ciepłowniczych. Oznacza to, że zbyt dużo ciepła przenika z przewodów 
ciepłowniczych czy też tak powinno być. Pytania powyższe często stawiają mieszkańcy osiedli, 
tym bardziej że za jednostki ciepła płacą mieszkańcy coraz to więcej. Proponuję by – jeśli jest 
to wina złej lub słabej izolacji przewodów ciepłowniczych – w trakcie przeprowadzanych 
remontów usuwać występujące usterki.  
 
2. Dochodzą do mnie informacje o bardzo złej sytuacji oraz bardzo złych nastrojach wśród 
pracowników Zakładu Opieki Zdrowotnej Nr 1 w Rzeszowie. W związku z tym proponuję, by 
w trybie pilnym postawić ten problem na posiedzeniu Komisji Zdrowia Rady Miasta, 
wysłuchując informacji Wiceprezydenta nadzorującego służbę zdrowia oraz dyrektora 
wspomnianego wyżej zakładu. O wnioskach wynikających z oceny Komisji Zdrowia 
poinformować Radę Miasta na najbliższej sesji.” 

 
Wskazał na potrzebę wypracowania systemu reagowania na wypowiedzi wyborców -  
mieszkańców Rzeszowa, dotyczące pracy Rady Miasta oraz decyzji podejmowanych przez   
Radę.   
           
 P. Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta -  odnosząc się do interpelacji złożonych 
przez Radnego P. Mazura, wyjaśnił, że:  

- obecnie przedmiotem analizy prawnej jest umowa na dostawę ciepła, zawarta z EC 
Załęże. Rozważana jest możliwość obniżenia opłat za dostawę ciepła 

- problemy związane z funkcjonowaniem SP ZOZ Nr 1 są przedmiotem 
zainteresowania władz miasta. Pan Prezydent zwrócił się  z prośbą o omówienie  
powyższego tematu na najbliższym posiedzeniu Komisji Zdrowia, z udziałem 
Wiceprezydenta nadzorującego służbę zdrowia. 

 
Pan Prezydent zwrócił się z prośbą do Przewodniczących merytorycznych Komisji Rady  o 
udział w  konkursach na dyrektorów Miejskiego Zarządu Dróg i Zieleni, Biura Kontrolno – 
Rewizyjnego oraz menagera Hali Widowiskowo – Sportowej. Dodał, że w/w konkursy  
odbędą się w najbliższym czasie. 
 
Pan Prezydent poinformował, że zostaną otwarte dwa nowe punkty wydawania posiłków dla 
osób najuboższych  -  na Osiedlu Baranówka oraz na Osiedlu Nowe Miasto. Uruchomiony 
został punkt wydawania posiłków przy ul. Rynek 11.  
 

Radny P. Andrzej Dec – odnosząc się do wypowiedzi Prezydenta Miasta, zwrócił 
uwagę, że okres wypowiedzenia umowy na  dostawę ciepła jest uwarunkowany wielkością 
niezbędnych inwestycji, jak też  okresem oddawania do użytku tego typu inwestycji.  Wskazał 
na celowość korelacji działań z tym związanych.  
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P. Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta – poinformował, że będą podejmowane 
działania w kierunku obniżenia opłat za energię cieplną. Być może nastąpi to w najbliższych  
miesiącach.  
 
2/ 
   Radni P. P. Janusz Ramski, Antoni Kopaczewski, Andrzej Dec – złożyli 
interpelację o następującej treści: „Proszę o wyjaśnienie i podanie podstawy prawnej 
zmiany zasad nabywania i zbywania nieruchomości wg uchwały Rady Miasta Rzeszowa Nr 
LXXIV/52/98 / dotyczy zbywania działek w formie bezprzetargowej, gdy nie są działkami 
samodzielnymi /.” 
 
 P. Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta – poinformował, że podjął decyzję o 
organizowaniu przetargów nieograniczonych otwartych na wszelkie składniki majątkowe 
będące własnością Miasta. Sprawa dotycząca  zmiany zasad nabywania i zbywania 
nieruchomości będzie przedmiotem analizy prawnej. 
 
/ Tekst interpelacji, zapytań i wniosków stanowi załącznik nr 11 do protokołu /. 
 
3/ 
 Radny P. Antoni Kopaczewski – zasygnalizował potrzebę profesjonalnej promocji 
miasta. Poinformował, że funkcjonowanie  Biura Promocji Miasta było  przedmiotem kontroli 
Komisji Rewizyjnej Rady Miasta ubiegłej kadencji.  
 
 P. Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta – podzielił pogląd przedmówcy. Stwierdził, 
że nie zadawala go dotychczasowe funkcjonowanie Biura Promocji Miasta. 
 
4/ 
 Radny P. Zdzisław Daraż – wskazał na potrzebę opracowania grafiku posiedzeń 
komisji stałych Rady Miasta.     
 
 Na IV sesji   odbytej w dniu 17 stycznia 2003 roku Rada 
Miasta Rzeszowa podjęła następujące uchwały:   
 

1. Uchwała Nr IV/1/2003 – w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miasta  
                                                Rzeszowa. 
 
2. Uchwała Nr IV/2/2003 – w sprawie powołania Komisji Gospodarki Komunalnej i  
                                                Inwestycji Rady Miasta Rzeszowa.  
 
3. Uchwała Nr IV/3/2003 – w  sprawie  powołania  Komisji  Edukacji  Rady Miasta  
                                                Rzeszowa. 
 
4. Uchwała Nr IV/4/2003 - w   sprawie    powołania    Komisji    Kultury,  Sportu i                     
                                               Promocji Rady Miasta Rzeszowa. 
 
5. Uchwała Nr IV/5/2003 – w sprawie powołania Komisji Gospodarki Przestrzennej  
                                                Rady Miasta Rzeszowa. 
 
6. Uchwała Nr IV/6/2003 – w  sprawie  powołania Komisji Porządku Publicznego i  
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                                                Współpracy z Samorządami Osiedlowymi Rady Miasta  
                                                Rzeszowa.  
 
7. Uchwała Nr IV/7/2003 – w     sprawie    powołania       Komisji       Statutowo –  
                                                Regulaminowej i Etyki  Rady Miasta Rzeszowa. 
 
8. Uchwała Nr IV/8/2003  -    w    sprawie   powołania   Komisji    Ekonomiczno –  
                                                 Budżetowej  Rady Miasta Rzeszowa. 
 
9. Uchwała Nr IV/9/2003   – w sprawie  powołania Komisji Zdrowia  Rady    Miasta  
                                                Rzeszowa. 
 
10.Uchwała Nr IV/10/2003– w  sprawie     powołania  Komisji  Rodziny  i  Pomocy  
                                               Społecznej Rady Miasta Rzeszowa. 
 
11.Uchwała Nr IV/11/2003– w sprawie przyjęcia rezygnacji pani Marii Korczowskiej  
                                                z     prac   w    Komisji    Kultury,   Sportu    i    Promocji    
                                                Rady Miasta Rzeszowa.  

 
 P. Elżbieta Dzierżak – Przewodnicząca Rady Miasta – w związku z wyczerpaniem 
porządku obrad dokonała zamknięcia IV sesji Rady Miasta Rzeszowa. 

 
 
 Obrady trwały od godz. 16.00 do 19.15. 
 
 Na tym protokół zakończono. 
 
 
Protokołowała:                                                                                      Przewodnicząca  
                                                                                                      Rady  Miasta Rzeszowa 
 
Danuta Groszek                                                                                   Elżbieta Dzierżak 
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